
Αθήνα, 4/11/1994

Εττικαιροττοίηση των στοιγείων νια τον Συντονισμό και 
προνραιιιιατισιιό του Κυβερνητικού Εργου -

Στο εννιάμηνο ( Φεβρ - Οκτ. 1994 ) η προσπάθεια ( αφορά μόνο την ΓΓΒ ) 
επικεντρώθηκε:

1. Στην άσκηση της Προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ενωσης που ολοκληρώθηκε 
τον Ιούνιο 1994.
Τα αποτελέσματα της Προεδρίας ήταν ικανοποιητικά και σε ορισμένα θέματα 
ξεπέρασαν τις αρχικές προσδοκίες μας.
Ο λεπτομερειακός απολογισμός της Προεδρίας έχει ήδη υποβληθεί.

2. Στην ολοκλήρωση υποβολή και έγκριση στις 29/7/94 του Επιχειρησιακού 
Προγράμματος Βιομηχανίας που αποτελεί τη συνεισφορά του δευτερογενή 
τομέα στα πλαίσια του δεύτερου ΚΠΣ.

α. - Το ΕΠΒ ανέρχεται σε 814,6 δις δραχμές.

3. Στην προώθηση θεσμικών και νομοθετικών πρωτοβουλιών από τις οποίες 
άλλες έχουν ολοκληρωθεί και άλλες βρίσκονται σε διάφορα στάδια 
επεξεργασίας. Συγκεκριμένα:

α. - Ψηφίστηκε νόμος για την ίδρυση Ελληνικού Ινστιτούτου Μετρολογίας και 
Εθνικού Συμβουλίου Διαπίστευσης ( Ν. 2231/94 )

- Ψηφίστηκε η τροποποίηση του αναπτυξιακού νόμου ( Ν. 2234/94 ) με την 
οποία το ΥΒΕΤ αναλαμβάνει μόνο του ή σε συνεργασία με το ΥΠΕΘΟ θέματα 
ορισμένων κατηγοριών ιδιωτικών επενδύσεων. Επίσης στον ίδιο νόμο 
προβλέπεται η αναβάθμιση της ΓΓΒ με τη δημιουργία 3 νέων Διευθύνσεων.

- Ψηφίστηκε η τροπολογία για την αναθεώρηση του Ν. 2000/91 που αφορά 
τις υπό καθεστώς Ειδικής Εκκαθάρισης Επιχειρήσεις.
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A. Toueac BiounYaviac
1 ΠΡΟΘΗΣΗ ΕΠΕΝΔΥΤΙΚΩΝ ΕΡΓΩΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ 

α. Μεταλλείο Κασσάνδρας - Μεταλλουργία Χρυσού

Εχει προχωρήσει η διαδικασία του τρίτου δημόσιου πλειοδοτικού 
διαγωνισμού για την πώληση των Μεταλλείων Κασσάνδρας με παράλληλη 
δημιουργία μεταλλουργίας χρυσού.
Στις 11/10/94 και 12/10/94 δημοσιεύθηκε στον Ελληνικό και διεθνή τύπο η 

Πρόσκληση Εκδήλωσης Ενδιαφέροντος. Στο πλαίσιο αυτής της Πρόσκλησης, 
εκδήλωσαν το ενδιαφέρον τους 23 εταιρίες κυρίως του εξωτερικού, αλλά και 
ελληνικές. Περί την 21/11/94 θα δημοσιευθεί στον Ελληνικό και διεθνή τύπο η 
Διακήρυξη Διενέργειας του Διαγωνισμού με τελευταία ημερομηνία υποβολής 
προσφορών την 19/12/94
Αμέσως μετά θα γίνει η αξιολόγηση των προσφορών και η ανάδειξη του 

πλειοδότη.
Οι προοπτικές της τελικής έκβασηςτου διαγωνισμού διαφαίνονται εξαιρετικά 

θετικές.

β. ΑΑουυίνα

Η μελέτη του Συμβούλου Salomon Brothers μετά τα σχόλια / υποδείξεις της 
ΕΛΒΑ και της Ρωσικής πλευράς οριστικοποιήθηκε και συναποφασίστηκαν 
συγκεκριμένες ενέργειες για την κάθε πλευρά.
Παρουσιάζεται από την πλευρά των Ρώσων καθυστέρηση στην υλοποίηση 

συμφωνημένων εργασιών, με αποτέλεσμα να καθυστερεί η υπογραφή 
“Διακυβερνητικής Συμφωνίας για το Έργο της Αλουμίνας”, πάνω στην οποία 
θα βασιστούν τα Ρωσικά εργοστάσια αλουμινίου για να παίξουν το ρόλο του 
επενδυτή - αγοραστή αλουμίνας.
Η πρόσφατη εντυπωσιακή ανάκαμψη της τιμής του Αλουμινίου αναθερμαίνει 
τον κλάδο και το ενδιαφέρον για το έργο.

Για την απεμπλοκή του έργου θα γίνουν ενέργειες από την ηγεσία του 
ΥΠΕΘΟ και τον ΑΝΥΒΕΤ κατά την προσεχή σύνοδο της Μόνιμης Ελληνο - 
Ρωσικής Διϋπουργικής Επιτροπής.

γ. Μονάδα ΣϋυτταοανωνΓΚ Ηλεκτρικής Ενέργειας & θερμότητας

Συγκροτήθηκε ομάδα μελέτης από δύο συμβούλους του ΥΒΕΤ και δύο 
ανεξάρτητους εξωτερικούς συνεργάτες με αντικείμενο τη “δημιουργία Μονάδας 
Συμπαραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας και Θερμότητας”.
Η ομάδα αυτή θα εξετάσει τις διάφορες πιθανές λύσεις και θα υποβάλλει το 
πόρισμα της μελέτης σε σύντομο χρονικό διάστημα.

C:\AAA_314\PAPAITAI\MeEETH.DOC 2
11/11/1994 1:02 Μ.Μ.



δ. Φθίνουσε€ Περιογές

Βρίσκονται σε εξέλιξη:

• Αναπτυξιακές μελέτες επτά (7) φθινουσών περιοχών, ενώ παράλληλα 
ολοκληρώθηκαν οι μελέτες ( που είχαν προκηρυχθεί από τον ΟΑΕΔ ) για 
άλλες έξι (6) περιοχές.

• Διαμόρφωση ειδικών μέτρων και δράσεων στο πλαίσιο του Επιχειρησιακού 
Προγράμματος Βιομηχανίας και των νέων Κοινοτικών Πρωτοβουλιών.

Η ολοκλήρωση των παραπάνω προβλέπεται για το τέλος του τρέχοντος έτους

2. ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΩΝ ΚΛΑΔΩΝ

Πρόκειτε για συγκεκριμένες δράσεις αντιμετώπισης προβλημάτων σημαντικών 
κλάδων της Ελληνικής Βιομηχανίας.

α. Χαλυβουονικά προϊόντα οπλισμού σκυροδέματος

Υπήρξαν δυσκολίες στην εφαρμογή της αρχικής απόφασης που εκδόθηκε για 
την προστασία των προϊόντων της Ελληνικής Χαλυβουργίας ( ΦΕΚ 
36/Β/24.1.94 ) τόσο από το Υπουργείο Οικονομικών, όσο και από πλευράς 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης. Σε συνεργασία με τους χαλυβουργούς, τον ΕΛΟΤ 
και το Υπ. Οικονομικών ετοιμάσθηκε νέο σχέδιο απόφασης, το οποίο θα 
κοινοποιηθεί στις αρμόδιες υπηρεσίες της Ε. Ενωσης.

β. Τσιυέντα

Εχει εγκριθεί κανονισμός ελέγχου προδιαγραφών στα πλαίσια του 
συστήματος ελέγχου ποιότητας που ισχύει στην Ευρωπαϊκή Ενωση. Ο 
κανονισμός αυτός αντιμετωπίζει προβλήματα στην εφαρμογή του λόγω της μη 
τήρησης των προθεσμιών που προβλέπει η διαδικασία πληροφόρησης 
(οδηγία 83/189/ΕΟΚ)

γ. Λατουεία αδρανών υλικών

Υπογράφτηκε και δημοσιεύθηκε στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως 
τριϋπουργική απόφαση για τη λειτουργία των λατομείων αδρανών υλικών της 
Ανατολικής Αττικής.

δ. Βυρσοδεψία

Η διακοματική Επιτροπή έχει ολοκληρώσει την Α’ φάση του Εργου της, 
καθορίζοντας τις ανάγκες και τις προϋποθέσεις για τη μετεγκατάσταση των 
βυρσοδεψιών. Το θέμα έχει γνωστοποιηθεί από τις 18/3/94 στο ΥΠΕΧΩΔΕ και 
εξετάζουμε από κοινού με τον Οργανισμό Αθήνας και την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση πρόταση μετεγκατάστασης των βυρσοδεψιών στην περιοχή
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Αυλώνας. Η καθυστέρηση του θέματος μέχρι τώρα οφείλεται στην διενέργεια 
των Δημοτικών Εκλογών με αποτέλεσμα την έλλειψη Επικοινωνίας και 
συνεργασίας με τους αρμόδιους Δημοτικούς και Κοινοτικούς άρχοντες.
Στο ΕΠΒ 1994 - 99, έχει προβλεφθεί ειδική δράση για τη μετεγκατάσταση 
ομάδων ομοειδών ρυπογόνων επιχειρήσεων ( π.χ. βυρσοδεψία, 
επιμεταλλωτήρια, χυτήρια ) σε οργανωμένους χώρους υποδοχής.

ε. Λιπάσυατα

Ολοκληρώθηκε τον Μάρτιο η μελέτη βιωσιμότητας των 4 βιομηχανιών 
παραγωγής λιπασμάτων. Ακολούθησαν επαφές με τις Διοικήσεις των 
επιχειρήσεων λιπασματοβιομηχανίας, την ΣΥΝΕΛ και τους μετόχους 
(Τράπεζες) στις οποίες συζητήθηκε πρόταση του ΥΒΕΤ βασισμένη στα 
συμπεράσματα που προέκυψαν από τη μελέτη. Στην συνέχεια το θέμα 
συζητήθηκε δύο φορές στην Οικονομική Επιτροπή, η οποία ανέθεσε στους 
Υπουργούς Βιομηχανίας, Εθν. Οικονομίας και Οικονομικών να διερευνήσουν 
όλες τις παραμέτρους που συνδέονται με τη βιωσιμότητα των τεσσάρων 
Εταιρειών του κλάδου και να προωθηθεί οριστική διευθέτηση του θέματος.
Ηδη έχουν συγκεντρωθεί τα αναγκαία στοιχεία και ετοιμάζεται από το ΥΒΕΤ 
συνολική πρόταση.

3. Επιγειοήσεκ ΟΑΕ

α. ΠΕΙΡΑΪΚΗ ΠΑΤΡΑΪΚΗ

• Ολοκληρώθηκε η διαδικασία του 3ου κατά σειρά δημόσιου πλειοδοτικού 
διαγωνισμού για τη μεταβίβαση του ενεργητικού των μονάδων:

- ΠΕΙΡΑΪΚΗ - ΠΑΤΡΑΪΚΗ ΚΛΩΣΤΟΫΦΑΝΤΟΥΡΓΙΑ ΠΑΤΡΩΝ Α.Ε.
- ΠΕΙΡΑΪΚΗ - ΠΑΤΡΑΪΚΗ ΥΦΑΝΤΗΡΙΟ ΧΑΛΚΙΔΑΣ Α.Ε
- ΠΕΙΡΑΪΚΗ - ΠΑΤΡΑΪΚΗ ΒΙΟΜΑΧΑΝΙΑ ΒΑΜΒΑΚΟΣ Α.Ε.

Το ζήτημα βρίσκεται στη φάση τελικής αξιολόγησης και αναμένονται οι 
αποφάσεις κατακύρωσης να ληφθούν εντός του Νοεμβρίου.

• Ολοκληρώθηκαν με την υπογραφή οριστικών συμβολαίων οι 
ιδιωτικοποιήσεις των μονάδων ΠΕΙΡΑΪΚΗ - ΠΑΤΡΑΪΚΗ ΚΛΩΣΤΗΡΙΟ 
ΣΥΡΟΥ Α.Ε. και ΠΕΙΡΑΪΚΗ - ΠΑΤΡΑΪΚΗ ΚΛΩΣΤΟΫΦΑΝΤΗΡΙΟ Ν. ΙΩΝΙΑΣ.

β. ΧΑΡΤΟΠΟΙΙΕΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ Α.Ε.

Ολοκληρώθηκαν οι διαδικασίες για τη μεταβίβαση των δυό λειτουργικών 
ενοτήτων, όπως προκηρύχθηκαν, του εργοστασίου Πατρών και του 
εργοστασίου Αιγίου. Υπήρξε περιορισμένο ενδιαφέρον. Το θέμα βρίσκεται 
στην τελική αξιολόγηση και παράλληλα διερευνώνται εναλλακτικά σενάρια για 
περαιτέρω ενέργειες.
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γ. Α.Ε. Εττιγειρήσεων - Μακεδονικοί Λευκόλιθοι - ΜΕΒ Α.Ε.

Ορίσθηκαν νέοι εκκαθαριστές στην Α.Ε. Επιχειρήσεων και Μακεδονικούς 
Λευκολίθους ( οι Ελληνικές Εξαγωγές της ΕΤΒΑ ) με σκοπό την επιτάχυνση 
των διαδικασιών του νέου διεθνούς διαγωνισμού πωλήσεως των 
επιχειρήσεων, παράλληλα πραγματοποιείται περιορισμένη παραγωγή και 
πωλήσεις τελικών προϊόντων.

Έχουν παρουσιαστεί ενδιαφερόμενοι για την αγορά των επιχειρήσεων. 

Συνεχίζονται στην ΜΕΒ Α.Ε. οι διαδικασίες εκκαθάρισης που άρχισαν το 1989. 

δ. ΛΑΡΚΟ

Κατόπιν αιτήματος των μετόχων της εταιρίας προωθείται η εκπόνηση μελέτης 
βιωσιμότητας και μεσοπρόθεσμου επιχειρηματικού σχεδίου για τη ΛΑΡΚΟ. 
Παράλληλα βρίσκεται σε τελική διευθέτηση ( βραχυπρόθεσμη ) το ζήτημα της 
τιμολόγησης ηλεκτρικού ρεύματος από τη ΔΕΗ.

ε. Λοιπές ετπγειοήσεκ ΟΑΕ

Προετοιμάζονται συγκεκριμένες ενέργειες για την αντιμετώπιση νομικών 
κυρίως εκκρεμοτήτων εταιριών του ΟΑΕ, ώστε να προωθηθούν 
αποτελεσματικά τα προγράμματα ιδιωτικοποίησης τους ( ΑΘΗΝΑΪΚΗ 
ΧΑΡΤΟΠΟΙΙΑ, ΜΕΛ, ΛΑΡΚΟ, ΕΛΙΝΤΑ, ΒΩΞΙΤΕΣ ΕΛΕΥΣΙΝΟΣ )

.4. ΝΑΥΠΗΓΕΙΑ

α. ΝΕΩΡΙΟ ΣΥΡΟΥ

Ολοκληρώθηκε η ιδιωτικοποίηση του Ναυπηγείου ΝΕΩΡΙΟΥ ΣΥΡΟΥ, με την 
μεταβίβαση του ενεργητικού στην εταιρία ΝΕΩΡΙΟΝ ΝΕΑ ΝΑΥΠΗΓΕΙΑ 
ΣΥΡΟΥ Α.Ε. Εξασφαλίσθηκαν 600 θέσεις εργασίας και η λειτουργία της 
εταιρίας ως Ναυπηγείου για 6 χρόνια. Η αγοράστρια δεσμεύθηκε για 
επενδύσεις ύψους τουλάχιστον 800 εκ. δρχ. Σημειώνεται ότι οι εγγυήσεις που 
εξασφαλίζουν τους παραπάνω όρους είναι ίσως οι περισσότερες που έχουν 
δοθεί στη χώρα μας.

Β. ΝΑΥΠΗΓΕΙΑ ΣΚΑΡΑΜΑΓΚΑ

Προετοιμάζεται, σε συνεργασία με την ΕΤΒΑ, το τελικό στάδιο πρώθησης του 
δημοσίου διεθνούς πλειοδοτικού διαγωνισμού για τα ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΝΑΥΠΗΓΕΙΑ. 
Διερευνώνται οι εκκρεμότητες και ενέργειες νομοθετικών ρυθμίσεων σε επί 
μέρους θέματα, ώστε να αποφευχθεί κίνδυνος εμπλοκών και να 
μεγιστοποιηθούν οι πιθανότητες ουσιαστικού ενδιαφέροντος για το 
Ναυπηγείο.
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Παράλληλα στο πλαίσιο οριστικοποίησης και ρύθμισης της 8ης κοινοτικής 
οδηγίας, για την Ναυπηγοεπισκευαστική Βιομηχανία, υπεβλήθη αίτημα 
παράτασης της προθεσμίας ολοκλήρωσης της ιδιωτικοποίησης της μονάδας. 
Για κρίσιμα ζητήματα του Ναυπηγείου θα χρειαστεί απόφαση της Οικονομικής 
Επιτροπής, προκειμένου και η μέτοχος ΕΤΒΑ να επισπεύσει τις διαδικασίες 
ιδιωτικοποίησης.

8. Ποόνραυιια Κλωστοϋφαντουργία

Η αντιμετώπιση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή του αιτήματος για ενίσχυση 
της Ελληνικής Κλωστοϋφαντουργίας με πρόσθετα κονδύλια μέσω του 
προγράμματος αναδιάρθρωσης και εκσυγχρονισμού που υποβλήθηκε την 
23/5/94, ήταν καταρχήν αρνητική όπως φάνηκε στην επιστολή - απάντηση του 
επιτρόπου κ. Bangemann.
Στην Γ.Γ.Β. ολοκληρώνεται η επεξεργασία των υπαρχουσών μελετών που 
αφορούν τον κλάδο Κλωστοϋφαντουργίας και Ενδυσης για τη σύνθεση και 
διατύπωση συγκεκριμένης πολιτικής, προτάσεων και ενεργειών διάσωσης 
εκσυγχρονισμού και αναδιάρθρωσης του κλάδου.
Παράλληλα σε συνεργασεία με το ΥΠ.ΕΞ. και το Υ.Π.Ε.Θ.Ο. γίνεται μελέτη και 
επεξεργασία της πολιτικής επαναφοράς και προώθησης του αιτήματος προς 
την Ε. Επιτροπή και το Ε. Κοινοβούλιο.

ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ MME (1994 - 99 )

Η Πρωτοβουλία MME έχει σαν στόχο να βοηθήσει τις μικρομεσαίες 
επιχειρήσεις ιδιαίτερα στις περιοχές του στόχου 1, να προσαρμοσθούν στην 
εννιαία αγορά και να γίνουν ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο. Στο τέλος 
Οκτωμβρίου 1994 υπεβλήθη από το ΥΒΕΤ μέσω του ΥΠΕΘΟ λειτουργικό 
πρόγραμμα για την πρωτοβουλία αυτή στην Ευρ. Επιτροπή.
Ο Προϋπολογισμός της πρωτοβουλίας για την Ελλάδα ανέρχεται στα 80,2 εκ. 
ECU.

ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ RESIDER II ( 1994 - 99 )

Η Πρωτοβουλία αυτή αποσκοπεί στην υποστήριξη της οικονομικής και 
κοινωνικής ανασυγκρότησης των σιδηρουργικών περιοχών της Ενωσης.
Από Ελληνικής πλευράς επιλέγησαν 3 περιοχές:
(α) Ελευσίνα - Ασπρόπυργος ( Απικής )
(β) Δήμος Ιωνίας ( Θεσ/νίκης )
(γ) Κοινότητες Πλατάνου και Αγ. Γεωργίου Φερρών καθώς και ο 

Δήμος Αλμυρού ( Μαγνησίας )
Λόγω καθυστέρησης της οριστικοποίησης των επιλέξιμων περιοχών από την 
Κοινότητα, η προθεσμία για την κατάθεση από το ΥΒΕΤ του λειτουργικού 
προγράμματος αναβλήθη για την 31η Δεκ. 1994.
Εχουν ήδη ζητηθεί και αναμένονται απόψεις των φορέων από τις επιλέξιμες 
περιοχές. Ο Προϋπολογισμός για την Ελλάδα ανέρχεται στα 4,6 εκ. ECU.
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ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ PRISMA

-Εχουν ολοκληρωθεί όλες οι νομικές συμβάσεις των ενταγμένων έργων. Τα 
έργα του ιδιωτικού τομέα έχουν ολοκληρωθεί, τα δε έργα του δημοσίου έχουν 
βελτιωθεί σημαντικά στον τομέα της απορρόφησης και της 
αποτελεσματικότητας
-Καταρτίσθηκε Επιχειρησιακό σχέδιο του Ε.Ι.Μ για την υλοποίηση, την 
οργάνωση, την λειτουργία και την χρηματοδότηση από Κοινοτικής πλευράς 
(PRISMA, Κ.Π.Σ. II).
-Εχουν προχωρήσει οι διαδικασίες προμήθειας του αρχικού εξοπλισμού 
(προκήρυξη) των Ε.Ι.Μ. και έχει υπογράφει σύμβαση με την ΒΙΠΕΤΒΑ ΑΕ για 
την εργαστηριακή διαμόρφωση του αγορασθέντος κτιρίου.
-Το Υποπρόγραμμα που αφορά την τεχνικήν βοήθεια έχει ενεργοποιηθεί για 
την υποστήριξη των ενταγμένων έργων, για την προβολή του προγράμματος, 
καθώς και για την κατάρτηση μελετών που στηρίζουν το Σύστημα 
Διασφάλισης Ποιότητας και την καταγραφή των προβλημάτων των Μ.Μ.Ε. 
στην συμμετοχή της στους Δημόσιους Μειοδοτικούς Διαγωνισμούς.

ΚΡΑΤΙΚΕΣ ΠΡΟΜΗΘΕΙΕΣ

Υπεγράφη σχέδιο Νόμου που αφορά το πλαίσιο προγραμματισμού και 
εκτέλεσης προμηθειών του Δημοσίου.
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